
  
    
   
 
                                                P r o t o k ó ł   Nr XII/03 

 

sesji Rady Miasta Działdowo 

odbytej w dniu  30 października  2003 roku w sali konferencyjnej Urzędu Miasta   

pod przewodnictwem  pani Teresy BARTKOWSKIEJ – Przewodniczącej Rady Miasta. 

 

        Sesja trwała w   godz. 1000 – 1430. 

 
        Stan osobowy Rady wynosi 21 osób, w sesji zgodnie z załączaną  listą obecności 

uczestniczyło  20  radnych. 

 
Spoza Rady w sesji uczestniczyli : 

 
Pan Marek BŁAŻEJCZYK                            - Z-ca Burmistrza  

Pani Teresa NOWAKOWSKA                       - Z-ca Burmistrza 

Pan Tadeusz MARCHLEWICZ                     - Sekretarz Miasta 

Pani Beata SZYDŁOWSKA-ANACZKOWSKA   - Skarbnik Miasta   

Pan Eugeniusz SEGIET                                   - Radca Prawny Urzędu  

Pani Monika SKRZYPEK                               - Naczelnik Wydziału PIGŚ 

Pan Leszek JARZYNKA                                 - Naczelnik Wydziału GK 

Pani Ewa NERS                                                - Naczelnik Wydziału Oświaty  

Pan Andrzej WITKOWSKI                            - Komendant Straży Miejskiej 

Pan Andrzej GIERŁACHOWSKI                  - Prezes Sądu Rejonowego w Działdowie 

Pan   Jan  KORONA                                         - Z-ca Komendanta Powiatowego Policji 

Pani Stanisława ŻYWICKA                             -Radna powiatu działdowskiego  

Pan Bronisław MAZURKIEWICZ                 - Radny powiatu działdowskiego  

Pan Henryk PRZYBYSZEWSKI                    - Radny powiatu działdowskiego  

Pan Jerzy ŚWIĘSZKOWSKI                           -Radny powiatu działdowskiego  

Przewodniczący zarządów osiedli  –   zgodnie z załączoną listą obecności 

Przedstawiciele prasy lokalnej 

Kilku mieszkańców miasta  
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Przebieg sesji 

 
Pkt 1 

         
        Pani Teresa BARTKOWSKA – Przewodnicząca Rady Miasta otworzyła sesję, 

powitała jej uczestników oraz   stwierdziła prawomocność obrad. 

         

 

Pkt 2 

 
Nie zgłoszono propozycji zmian do porządku dziennego sesji i Rada przystąpiła do 

jego realizacji w brzmieniu ustalonym przez Przewodniczącą Rady, tj. :  

 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Zmiany w porządku dziennym sesji. 

3. Przyjęcie protokołu poprzedniej sesji. 

4. Sprawozdanie Przewodniczącej Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

5. Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym, zwłaszcza z 

wykonania uchwał Rady. 

6. Sprawozdanie przedstawicieli Gminy z działalności związków międzygminnych i 

stowarzyszenia gmin. 

7. Sprawozdania o pracach komisji Rady w okresie międzysesyjnym. 

8. Interpelacje radnych i zapytania. 

 
9. Wybór ławników do sądów powszechnych, które obejmują swoją właściwością obszar 

Gminy-Miasto Działdowo, na kadencje lat 2004-2007. 

 
10. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazw ulicom na terenie miasta Działdowo. 

 
11. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta na rok 2003. 

 
12. Podjęcie uchwały w sprawie apelu do Ministra Sprawiedliwości dotyczącego 

wyłączenia Sądu Rejonowego w Działdowie z obszaru Sądu Okręgowego w Elblągu i 

włączenia do obszaru Sądu Okręgowego w Olsztynie. 

 
13. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady 

Miasta Działdowo. 
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14. Informacje z dokonanych analiz oświadczeń majątkowych, składanych przez osoby 

obowiązane  do  ich złożenia na podstawie art. 24 h. ust. 3 ustawy z dnia 8 marca  

1990 r. o samorządzie gminnym (Dz.U. z 2001 r. Nr 142, poz. 1591 z późn. zm.).  

 
15. Odpowiedzi na zapytania.  

 
16. Wolne wnioski i informacje.  

 

 
 
Ad pkt 3 

 

        Rada 20 głosami „za” przyjęła protokół  poprzedniej sesji bez odczytywania.  

 
 

Ad pkt 4 

 

        Pani Teresa BARTKOWSKA – Przewodnicząca Rady Miasta  przekazała, że w 

okresie międzysesyjnym, podczas cotygodniowych dyżurów – przyjmowała po kilka osób, 

które zgłaszały się ze swoimi, trudnymi sprawami osobistymi. Niektóre ze spraw są znane, 

gdyż ciągną się od kilku miesięcy, m.in. : 

 - pan Tomczak zwrócił się z prośbą o pomoc w wyegzekwowaniu decyzji dotyczącej 

likwidacji  garażu,  

- pani Kolaj prosiła o pomoc w sprawie mieszkaniowej, z którą zwracała się do Rady  na    

poprzedniej sesji. Odnośnie sprawy pani Kolaj – poinformowała Przewodnicząca – pan 

burmistrz Błażejczyk przekazał wyjaśnienie dotyczące zarejestrowania jej wniosku o 

przydział mieszkania komunalnego oraz  przyznanego jej dodatku mieszkaniowego – po 

czym odczytała treść tego pisma   (stanowi ono załącznik do protokółu).  

Ponadto odczytała pismo od Ministra Finansów informujące o zmianie ustawy o 

dochodach jednostek samorządu terytorialnego w latach 1999-2003, zgodnie z którą m.in. 

przedłużono termin opracowania uchwał budżetowych jednostek samorządu terytorialnego z 

15 listopada do 15 grudnia (kserokopia pisma stanowi załącznik do protokółu).      
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Ad pkt 5 

 

        Pani Teresa NOWAKOWSKA – Z-ca Burmistrza z upoważnienia Burmistrza 

odczytała sprawozdanie z  działalności  Burmistrza z uwzględnieniem wykonania uchwał 

Rady Miasta Działdowo w okresie między sesjami, tj. od 24 września do 29 października 

2003 roku   (stanowi ono załącznik do protokołu).   

 
        Radni nie mieli uwag ani pytań do powyższego sprawozdania.   

 
 
 
 
Ad pkt 6 

 

        Pan Marek BŁAŻEJCZYK – Z-ca Burmistrza  z upoważnienia Burmistrza złożył 

sprawozdanie ze Zgromadzenia   Ekologicznego Związku Gmin „DZIAŁDOWSZCZYZNA”, 

na którym : 

- podjęto uchwałę o środkach nie wygasających  w roku 2003, przewidzianych na 

realizację zadania pn. budowa składowiska odpadów w miejscowości Ciechanówko,  

- przyjęto informację dotyczącą działalności Zakładu Gospodarki Odpadami 

„OSADUS”, 

- podjęto uchwałę o podniesieniu  składki, która obecnie wynosić będzie   0,60 zł od 

jednego mieszkańca, 

- podjęto uchwały o zwiększeniu opłat za utylizację. 

 

 

Ad pkt 7 

 

        Sprawozdania o pracach komisji Rady w okresie międzysesyjnym : 

 

Pan Roman KARPIŃSKI – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, że na 

posiedzeniu w dniu 27 października Komisja przedyskutowała kierunki działania i  sposoby 

realizacji zadań statutowych Komisji oraz przyjęła plan pracy do końca b.r. 

 
 
Pan Stanisław STEFANINA – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów przekazał, że 

na posiedzeniu w dniu  29 października Komisja : 
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- zapoznała się z bieżącą kondycją  finansową spółek z kapitałem miasta, tj. : PGKiM 

Sp. z o.o., DAR S.A i  Przedsiębiorstwa Ciepłowniczego Sp. z o.o., 

- poddała analizie wykonanie budżetu w działach : gospodarka mieszkaniowa oraz 

kultura fizyczna i sport,   

- pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały Rady Miasta w sprawie zmian w budżecie 

miasta na rok 2003. 

 
Pan Adam STOLARSKI – Przewodniczący Komisji Gospodarki i Ochrony Środowiska 

poinformował, że  na posiedzeniu w dniu 28 października 2003 roku Komisja : 

- zapoznała się z działalnością Przedsiębiorstwa Gospodarki Komunalnej i 

Mieszkaniowej Sp. z o.o. w temacie – działalność Przedsiębiorstwa, a potrzeby 

mieszkańców,    

- wysłuchała raportu  służb miejskich  na temat przygotowania do zimy, 

- wysłuchała  raportu dotyczącego przestrzegania przepisów ochrony środowiska przez 

zakłady pracy i mieszkańców, 

- nie zaopiniowała projektu uchwały Rady Miasta zmieniającego uchwałę w sprawie  

zasad sprzedaży lokali mieszkalnych, stanowiących własność Gminy Miejskiej 

Działdowo, przyznania pierwszeństwa w ich nabywaniu oraz udzielania bonifikat.  

 

Pan Henryk JABŁOŃSKI – Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki 

przekazał, że w okresie między sesjami Komisja spotkała się dwukrotnie :  

1. W dniu 9 października odbyła wizję lokalną budowy hali widowiskowo-sportowej 

przy Gimnazjum Nr 2 oraz zapoznała się z wykorzystaniem 1 % rezerwy części 

oświatowej subwencji ogólnej na rok 2003.  

2. Natomiast na posiedzeniu w dniu 29 października    br. Komisja :  

- dokonała analizy wykonania budżetu miasta za III kwartały 2003 roku w działach : 

oświata i wychowanie, kultura i sztuka oraz kultura fizyczna i sport, 

- otrzymała informacje na temat wniosków składanych przez jednostki organizacyjne do 

budżetu miasta na rok 2004.  

 
 

Pani Elżbieta KONARZEWSKA – Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych i Porządku 

Publicznego  poinformowała,  że  w okresie   międzysesyjnym Komisja obradowała w dniu 

23 października br., a na posiedzeniu tym : 

- rozpatrywała  skargę pani Barbary Rutkowskiej na działalność byłego prezesa 

PGKiM-u, w tej sprawie  czteroosobowy zespół, wyznaczony przez Komisję dokonał 

 



 6 
oględzin  mieszkania pani Rutkowskiej, a wypracowane w tym temacie wnioski 

zostaną przedłożone Komisji oraz Radzie,   

- rozpatrzyła pismo pana Andrzeja Rojewskiego dotyczące trudnych warunków 

mieszkaniowych,  

- wysłuchała informacji na temat  wydatków gminnego  funduszu rozwiązywania 

problemów alkoholowych.  

 
a 

 
Radny pan Wiesław NOWICKI -  odnosząc się do sprawozdania z posiedzenia Komisji 

Spraw Społecznych i Porządku Publicznego w części dotyczącej rozpatrzenia skargi pani 

Barbary Rutkowskiej – przekazał, że wie, iż  w skardze tej pojawia się również jego 

nazwisko. Dlatego też  zwrócił się do Przewodniczącej, aby Komisja rozpatrując tę sprawę 

zechciała i jego osobie poświęcić trochę czasu.  

  

 
 
Ad pkt 8 

          

       Interpelacje radnych i zapytania :        

  

        W punkcie tym nikt nie zabierał głosu. 

 

 

Ad pkt 9 

 

        Wybór ławników do sądów powszechnych, które obejmują swoją właściwością obszar 

Gminy- Miasto Działdowo , na kadencję lat 2004-2007 : 

 

Pan Wiesław NOWICKI – Przewodniczący Zespołu do zaopiniowania zgłoszonych 

kandydatów na ławników do sądów powszechnych – złożył sprawozdanie z prac Zespołu 

przekazując, m.in., że  Zespół rozpoczął pracę natychmiast po powołaniu go przez Radę i 

odbył   łącznie sześć posiedzeń,  koniecznych  do właściwego wywiązania się z postawionych 

przed nim zadań.  

Ustawodawca, zarządzając wybory ławników, w związku z upływem kadencji – kontynuował 

pan Nowicki - określił pewne zasady, które były mottem dla pracy Zespołu. Jedną z nich był 
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termin zgłaszania kandydatów przez uprawnione do tego podmioty. Nastąpiły  tutaj pewne 

perturbacje, które mają swoje odzwierciedlenie w uchwale Zespołu.  

Zgodnie z ustawą, kandydaci na ławników do orzekania z zakresu prawa pracy winni być 

zgłoszeni w równych ilościach przez uprawnione do tego podmioty, tj.  związki zawodowe 

oraz organizacje pracodawców i przedstawicieli administracji rządowej, czyli w naszym 

przypadku – wojewodę.  

W terminie ustawowym, tj. do dnia 31 lipca wpłynęło – 129 zgłoszeń kandydatów do Sądu 

Rejonowego w Działdowie, z czego jednego zgłoszenia dotyczącego pięciu kandydatów  

dokonał  podmiot nieuprawniony, tj.  Krajowa Partia Emerytów i Rencistów.  W tej sprawie, 

po otrzymaniu informacji  od Prezesa Sądu Okręgowego w Elblągu – Zespół poinformował  

przedstawiciela zgłaszających, że partie nie są uprawnione do zgłaszania kandydatów. Nie 

mniej jednak – pełnomocnik partii po uzyskaniu opinii własnych gremiów  politycznych – 

uznał, że posiadają takie kompetencje i ponownie dokonał  zgłoszenia , a Zespół w oparciu o 

pisemne stanowisko w tej sprawie Prezesa Sądu Okręgowego ponownie odrzucił to 

zgłoszenie, dlatego też  pięciu kandydatów zgłoszonych przez tę partię nie podlega wyborowi.  

        A dalej pan Nowicki przekazał, że w jednym przypadku dokonano podwójnego 

zgłoszenia osoby, tj. Prezes Sądu Rejonowego w Działdowie zgłosił kandydata na ławnika do 

Sądu Rejonowego w Działdowie , a po kilku dniach ta sama osoba została zgłoszona przez 

NSZZ „Solidarność”  Region Mazowsze – Oddział w Działdowie na ławnika do Sądu 

Rejonowego w Działdowie do orzekania z zakresu prawa pracy – w tym przypadku Zespół 

przyjął zgłoszenie dokonane wcześniej i pan Roman Królikowski jest kandydatem na ławnika 

do Sądu Rejonowego w Działdowie. W myśl ustawy nie można  bowiem kandydować na 

ławnika do dwóch sądów.   

Zgodnie z ustawą – Prawo o ustroju sądów powszechnych – ostateczny termin zgłaszania 

kandydatów na ławników upływał z dniem 31 sierpnia br.. W tym terminie Wojewoda 

Warmińsko-Mazurski nie dopełnił obowiązku zgłoszenia kandydatów.  Co prawda zgłoszenia  

wpłynęły, ale  niestety po terminie. Nie mniej jednak rozpatrywaliśmy możliwość ich 

uwzględnienia, ale kłóciły się one zarówno z terminem jak i ze sposobem   zgłaszania.   Jeżeli 

chodzi o sposób zgłaszania, to  możnaby było przyjąć, że  Wojewoda nie jest w stanie 

osobiście zgłosić kandydatów do wszystkich samorządów  i może to uczynić nawet 

korespondencyjnie, ale terminu był obowiązany dotrzymać. Mało tego, część zgłoszeń 

dotyczących naszego Miasta wpłynęło do innych gmin, tj. Rybna, Płośnicy i Gminy 

Działdowo – argumenty te bardzo mocno przemawiały za nieuwzględnianiem tych 

kandydatów. Aby więc nie komplikować sprawy, przeprowadziłem rozmowę  ze wszystkimi 

kandydatami zgłoszonymi przez Wojewodę  - przekazał pan Nowicki – informując ich o tym, 
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co nie zostało dopełnione, i aby nie było dylematu – wszyscy oni wycofali swoje zgody na 

kandydowanie. 

        Rada wybierać więc będzie 20 ławników do Sądu Rejonowego w Działdowie spośród 

124 prawidłowo zgłoszonych kandydatów oraz 8 ławników do Sądu Rejonowego w 

Działdowie do orzekania z zakresu prawa pracy spośród 12 kandydatów , a także 2 ławników 

do Sądu Okręgowego w Elblągu -  spośród 2 prawidłowo zgłoszonych  kandydatów – przy 

czym pan Nowicki poinformował, że wpłynęły trzy zgłoszenia kandydatów do tego Sądu, ale 

jedna osoba nie spełniała kryteriów.    

        Jeżeli chodzi o inne wymogi, to w stosunku do wszystkich kandydatów zostały 

przeprowadzone wymagane prawem procedury, a więc uzyskano odpowiedź na zapytania o 

karalność i opinię Powiatowej Komendy Policji o postawach kandydatów reprezentowanych 

w środowisku. 

Zespół natomiast nie miał możliwości precyzyjnego określenia przydatności poszczególnych 

osób do wypełniania w przyszłości funkcji ławnika, było to bowiem niemożliwe, przerastało 

nasze możliwości i mówiąc szczerze nawet nie kusiliśmy się o wyrażenie takiej opinii. 

Działdowo jest niewielką miejscowością i praktycznie wszyscy wszystkich znają i jeśli były 

jakieś uwagi zgłaszane pod adresem poszczególnych kandydatów – dyskutowaliśmy nad 

nimi, starając się również ten element uwzględnić, choć te opinie nie dyskredytowały osób i 

znalazły się one na listach.   

Po zakończeniu pracy Zespołu uwieńczonej podjęciem uchwały – kontynuował pan Nowicki 

– pojawił się jeszcze jeden problem, który w moim odczuciu jest wynikiem nieprecyzyjnego 

zapisu dotyczącego proporcjonalnego podziału zgłoszeń kandydatów do  sądu pracy i ich 

ostatecznego wyboru. Otóż art. 162 § 2 stanowi, że kandydatów na ławników do orzekania w 

sprawach z zakresu prawa pracy zgłaszają w równej liczbie terenowe organy administracji 

rządowej oraz związki zawodowe i organizacje pracodawców. 

My natomiast mamy  jedynie kandydatów  zgłoszonych  przez związki zawodowe, a ich 

liczba umożliwia nam dokonanie wyboru 8 ławników ustalonych przez Prezesa Sądu 

Okręgowego w Elblągu. Natomiast przy  skutecznym wyborze na pewno będą zachwiane 

proporcje dotyczące zgłoszeń w równej liczbie, przy czym ustawodawca nic nie powiedział o 

wyborze. W związku z tym, nawet gdyby wszystkie podmioty uprawnione dokonały 

proporcjonalnie równego zgłoszenia kandydatów, to i tak  nie gwarantowałoby to 

proporcjonalnie równego wyboru ławników. Ustawa o ustroju sądów  powszechnych  w art. 

170 stanowi, że do udziału w rozprawach przed sądem pracy powinien być powołany ławnik 

reprezentujący interesy pracownika, a więc zgłoszony przez związki zawodowe oraz 

pilnujący interesów innych niż pracownicze, tj. skarbu państwa , czyli zgłoszony np. przez 
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wojewodę.  Jeśli więc przepis ten ma być  konsekwentnie przestrzegany, to Prezes Sądu 

Rejonowego w Działdowie może mieć  problem z   organizowaniem rozpraw.  

Sprawa ta spowodowała pewien mój niepokój – mówił dalej pan Nowicki – dlatego też 

zwróciłem się o opinię do Prezesa Sądu Okręgowego w Elblągu – pana Pietrzaka, który  

oświadczył, że jeśli liczba zgłoszonych kandydatów umożliwia skuteczny wybór  ławników 

na dzisiejszej sesji, to wybory te należy przeprowadzić.  

Po czym pan Nowicki zaproponował Radzie przygotowane przez Zespół;  projekty kart do 

głosowania oraz projekt regulaminu głosowania.  

Kończąc sprawozdanie podziękował wszystkim członkom Zespołu za bardzo odpowiedzialne 

potraktowanie swoich funkcji, co przyczyniło   się do tego, że Zespół zgodnie z 

oczekiwaniem Rady wykonał postawione przed nim zadanie. 

 

Po czym Przewodnicząca Rady udzieliła głosu Prezesowi Sądu Rejonowego w Działdowie – 

panu Andrzejowi GIERŁACHOWSKIEMU – który powiedział m.in., że sytuacja jest taka, 

jak przedstawił pan Nowicki, tzn. tylko odpowiednie podmioty mają prawo zgłaszać 

kandydatów na ławników do wydziału pracy i jak się okazało wojewoda warmińsko-mazurski 

zgłosił kandydatów w sposób nieodpowiedni. Dlatego też musimy ten problem w jakiś sposób 

rozwiązać – mówił pan Gierłachowski -  chodzi bowiem o to, że jest pewna niespójność w 

przepisach ustawy o ustroju sądów powszechnych, gdyż ustawa nakazuje tym podmiotom 

zgłaszać kandydatów na ławników do sądu pracy w równej liczbie. Natomiast nie mówi, że 

Rada ma wybrać w równej liczbie , przy czym  prawo o ustroju sądów powszechnych 

nakazuje prezesowi sądu, aby do każdego składu sędziowskiego, orzekającego w sprawach z 

zakresu prawa pracy, wyznaczał  obok sędziego zawodowego po jednym ławniku  

zgłoszonym przez organ administracji rządowej, czyli wojewodę i przez te dwie organizacje, 

tj. związki zawodowe lub organizację pracodawców. Do tej pory nie zdarzyło się, żeby 

problem ten był w sądownictwie poruszany, jak również nie było badane  -  czy zła obsada 

składu sędziowskiego ma wpływ na ważność wyroku, ale być może  po obecnych wyborach 

Sąd Najwyższy będzie musiał się do tego zagadnienia odnieść.  

Problem z ławnikami do sądu pracy powstał również w innych gminach naszego powiatu – 

mówił dalej pan Giełachowski – otóż otrzymałem informację, że Gmina Płośnica nie wybrała 

żadnego ławnika do tego sądu. Gmina Działdowo zamiast 6 wybrała 5 ławników do sądu 

pracy i  na szczęście są wśród nich  trzej ławnicy zgłoszeni przez wojewodę. Gdyby więc taka  

sytuacja   miała  miejsce również w innych gminach, to mogłoby okazać się, że od 1 stycznia 

2004 roku będziemy mieć  tylko trzy składy sędziowskie , tzn. w każdym składzie musiałby 

być jeden z trzech ławników , zgłoszonych przez wojewodę, a wybranych przez Gminę 

Działdowo, którzy  musieliby dość często bywać w sądzie, a trzeba pamiętać, że zgodnie z 
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ustawą -  ławnik w ciągu roku może brać udział w maksymalnie 12 rozprawach. Ustalając 

listę ławników do wydziału pracy – informował dalej Prezes -  brałem pod uwagę ilość spraw 

oraz to, że ludzie ci pracują, a więc nie zawsze mają czas na udział w rozprawach – i dlatego 

założyłem, że winni oni uczestniczyć w mniej niż 10 rozprawach rocznie. 

Tak jak powiedział pan radny Nowicki – Rada Miasta Działdowo może oczywiście wybrać 8 

ławników, spośród kandydatów zgłoszonych przez związki zawodowe – jednak ja ze swej 

strony miałbym prośbę, abyście państwo dokonali wyboru 4 ławników zgłoszonych przez 

związki zawodowe. I jeśli okazałoby się, że w pozostałych gminach uda się wybrać liczbę 

ławników zgłoszonych przez wojewodę,  zabezpieczającą nasze potrzeby, to nie wykluczam, 

że  pozostali byśmy przy mniejszej liczbie ławników wybranych przez Radę Miasta, niż 

określona w zarządzeniu prezesa Sądu Okręgowego w Elblągu.  

Dlatego też jeszcze raz chciałbym powtórzyć moją sugestię, abyście państwo w dniu 

dzisiejszym wybrali 4 ławników do wydziału pracy, przy czym  nie wykluczam, że po 

podjęciu starań -  wojewoda mógłby jeszcze w tym roku zgłosić 4 kandydatów ze swojej puli 

i do końca roku dałoby się uzupełnić liczbę ławników z puli wojewody. Wojewoda co prawda 

miał listę kandydatów proponowanych do zgłoszenia do wydziału pracy, jednak z tej listy nie 

skorzystał, ale może mógłby do niej powrócić.  

 
a 

 
Pan Wiesław NOWICKI  - przekazał, że nie zamierza polemizować z panem Prezesem,  a  

chce jedynie zaprezentować swoją wiedzę na ten temat i przytoczyć niektóre zapisy 

ustawowe. Otóż art. 163 § 1 ustawy o wyborze ławników stanowi, że wybory odbywają się 

najpóźniej w październiku roku kalendarzowego, w którym mija kadencja dotychczasowych 

ławników.  

Posługując się opinią Prezesa Sądu Okręgowego – kontynuował– który oświadczył, że jeśli  

jest wystarczająca liczba kandydatów, z której można skutecznie wybrać ustaloną liczbę 

ławników, to należy te wybory przeprowadzić w takiej ilości, jaka została ustalona. Natomiast 

w innych kwestiach nie będę się wypowiadać, nie jestem bowiem prawnikiem i dlatego też 

nie wiem jakie to może mieć w przyszłości skutki – powiedział.   

 
natomiast 

 
Pan Eugeniusz SEGIET – Radca Prawny Urzędu  przekazał m.in., że zgodnie z art. 161 § 1 

liczbę ławników określa  kolegium sądu okręgowego, natomiast liczba ławników do 

poszczególnych sądów rejonowych ustalana jest  po zasięgnięciu opinii prezesów tychże  
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sądów –  dlatego  też  skoro  Prezes Sądu  Rejonowego  w    Działdowie sugeruję,  aby Rada 

dokonała wyboru 4 ławników do orzekania z zakresu prawa pracy, to jego zdaniem – sugestia 

ta zasługuje na uwagę Rady. 

 
Pan Andrzej GIERŁACHOWSKI  - stwierdził, że to co powiedział radny Nowicki jest 

zgodne z literą prawa, bo jeśli radni wybiorą dziś 8 ławników do sądu pracy , to  wybór ten  

będzie ważny. Przy czym zwrócił uwagę na to, że w takim przypadku będzie nadreprezentacja 

ławników zgłoszonych przez związki zawodowe i  dlatego też, ławnicy wybrani przez Radę  

Miasta  rzadziej  będą orzekać. 

Problem  polega więc na tym – czy w dniu dzisiejszym wybrać 8 ławników wyczerpując całą 

pulę  czy wybrać 4 i spróbować dokonać wyborów uzupełniających –zwracając się w tym 

celu do wojewody, aby zgłosił swoich kandydatów.  

Kończąc wypowiedź pan Giełachowski przekazał, że to wyłącznie od woli Rady zależy, która 

koncepcja zostanie wybrana – jego ,  czy  przedstawiona przez pana radnego Nowickiego, bo 

jedna i druga będzie zasadna  i nie naruszy żadnych przepisów prawa.   

 
po przerwie w obradach : 

 
Radny Marek DWÓRZNIK  w imieniu Klubu Radnych Prawicy oraz Pan Wiesław 

NOWICKI w imieniu Klubu Radnych Sojuszu Lewicy Demokratycznej – wnieśli o  

dokonanie wyboru  28 ławników do Sądu Rejonowego w Działdowie, w tym – 8 ławników do 

orzekania z zakresu prawa pracy.  

 

        A  Rada przez aklamację zdecydowała o dokonaniu wyboru, zgodnego z powyższym 

wnioskiem – odrzucając tym samym sugestię Prezesa Sądu Rejonowego w Działdowie.  

 

        Po czym 20 głosami „za”, tj. jednomyślnie Rada powołała Komisję skrutacyjna do 

przeprowadzenia wyborów ławników , w składzie : Elżbieta Konarzewska, Zbigniew 

Kopański i Jerzy  Michalski oraz przyjęła przygotowany przez Zespół projekt regulaminu 

głosowania (stanowi on załącznik do protokółu).  

 

        Komisja po przygotowaniu kart,  przeprowadziła głosowanie, a po ustaleniu jego 

wyników  – pani Elżbieta KONARZEWSKA – Przewodnicząca Komisji odczytała 

Protokóły z wyborów (w załączeniu), zgodnie z którymi: 
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1) do Sądu Rejonowego w Działdowie do orzekania z zakresu prawa pracy Rada 

wybrała 8 ławników, tj. : Anuszewskiego Aleksandra Mariana, Chamier-

Gliszczyńskiego Ryszarda, Czochrę Bożenę, Kamińską Ewę, Menderską Ewę, 

Panka Zdzisława, Wińską Mariannę i Żywickiego  Edmunda.  

 
2) do Sądu Okręgowego w Elblągu wybrani zostali : Krzysztof Kowalski i 

Izabela Wiśniewska.  

 
3)  natomiast do Sądu Rejonowego w Działdowie, do którego  należało wybrać 

20 ławników - w I turze głosowania - największą ilość głosów otrzymało 19 

kandydatów, którzy zostali ławnikami, tj. : Bechta Ewa, Błażejczyk Irena 

Halina, Brzozowska Maria Anna , Chojnacki Bogusław, Cybulska Sabina, 

Frankowski Eugeniusz, Iwaszkiewicz Mirosława, Lempek Jan, Miros 

Janina, Peć Daniela Małgorzata, Sękowski Czesław, Skowrońska Ewa, 

Słodki Franciszek Jan, Szczech Izabela, Świderska Grażyna Anna, 

Tyburski Ireneusz Józef, Umiński Tadeusz, Wójcik Anna Barbara, Vo Thi 

Minh- Święszkowska Nhan.  

        Zgodnie z Protokółem Komisji – w celu wyłonienia dwudziestego 

ławnika – należy przeprowadzić drugą turę   głosowanie, w której spośród   5 

kandydatów, którzy uzyskali kolejno największą, tą samą ilość głosów, tj. po 

9, a kandydaci ci, to : Gawlińska Mirosława, Grabowski Seweryn Zenon, 

Karabasz Stanisław, Kolaj Maria Helena i Przybyszewski Henryk -  Rada 

winna wybrać  jednego ławnika.  

        Komisja po przygotowaniu kart, przeprowadzała II turę głosowania , w 

której największą ilość głosów, tj. 7 – otrzymał Grabowski Zenon Seweryn.  

 

         Po czym : 

 
          U c h w a ł a m i   Nr   XII/109/03,  Nr XII/110/03 i Nr XII/111/03 

 

Rada potwierdziła dokonany przez siebie wybór ławników do :  Sądu Okręgowego w Elblągu, 

Sądu Rejonowego w Działdowie i  Sądu Rejonowego w Działdowie do orzekania w sprawach 

z zakresu prawa pracy.  
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Ad pkt 10 

 

        Pani Monika SKRZYPEK – Naczelnik Wydziału PIGŚ przedłożyła projekt uchwały w 

sprawie nadania nazw czterem nowym ulicom, przekazując m.in. ,że projekt ten został 

pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Gospodarki i Ochrony Środowiska oraz  przez 

Zarząd Osiedla Nr 11, w obrębie działania którego znajdują się te ulice. 

 
        A Rada podjętą 17 głosami „za”, tj. jednogłośnie  

 
                                       U c h w a ł ą   Nr XII/112/03 

 
nadała nowo powstałym ulicom nazwy : Janusza Korczaka, Dębowa, Sosnowa i Stanisława 

Chlebowskiego.  

 

 

Ad pkt 11 

 

        Pani Beata SZYDŁOWSKA-ANACZKOWSKA – Skarbnik Miasta przedłożyła 

projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta na rok 2003 – szczegółowo omawiając 

proponowane w nim zmiany. 

 

        Rada podjętą bez uwag – 17 głosami „za”, tj. jednomyślnie  

 
                                       U c h w a ł ą  Nr XII/113/03 

 
dokonała zmian w budżecie miasta na rok 2003. 

 

 

Ad pkt 12 

 

        Przychylając się do prośby starosty działdowskiego, skierowanej   do gmin z terenu 

powiatu w sprawie wystąpienia z apelem do Ministra Sprawiedliwości, aby w trakcie  

obecnych prac  nad nowelizacją rozporządzenia w sprawie utworzenia sądów apelacyjnych, 

sądów okręgowych i sądów rejonowych  -  rozważył   możliwość  wyłączenia Sądu 

Rejonowego w Działdowie z obszaru Sądu Okręgowego w Elblągu i włączenia naszego sądu 

do obszaru Sądu Okręgowego w Olsztynie - 
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- Rada  jednomyślnie, tj. 17 głosami „za” podjęła 

 
                                       U c h w a ł ę   Nr XII/114/03 

 
w sprawie apelu do Ministra Sprawiedliwości  o wyłączenie Sądu Rejonowego w Działdowie 

z obszaru Sądu Okręgowego w Elblągu i włączenia do obszaru Sądu Okręgowego w 

Olsztynie.  

 

 

Ad pkt 13 

 

        Podjęta 17 głosami „za”, tj. jednogłośnie  

 
                                       U c h w a ł ą   Nr XII/115/03 

 
Rada zatwierdziła plan pracy Komisji Rewizyjnej na okres listopad-grudzień 2003 roku.  

 
  

 

Ad pkt 14 

 

        Zgodnie z art. 24 h. ust. 12 ustawy z dnia 8 marca 1990r. o samorządzie gminnym  pan 

Marek BŁAŻEJCZYK – w imieniu Burmistrza Miasta i pani Teresa BARTKOWSKA – 

Przewodnicząca Rady Miasta  - złożyli Radzie informacje z dokonanej analizy oświadczeń 

majątkowych,  składanych przez osoby obowiązane do ich złożenia na podstawie art. 24 h. 

ust. 3 ustawy samorządowej (informacje te stanowią załączniki do protokółu).  

 
Odnosząc się do informacji złożonej przez Burmistrza w części dotyczącej zaprzestania 

prowadzenia działalności gospodarczej przez dwie osoby – radny pan Wiesław NOWICKI 

– zapytał - czy wykreślenie z rejestru działalności    nastąpiło z urzędu ? czy  też osoby te 

zrobiły to same?   

 
a 

 
Pan Tadeusz MARCHLEWICZ – Sekretarz Miasta odpowiedział, że osoby te dokonały 

tego same.  
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Ad pkt 15 

 

        W punkcie tym nikt głosu nie zabierał, wcześniej bowiem nie zgłoszono  zapytań.  

 

 

Ad pkt 16 

 

        W punkcie tym : 

 
Pan Marek BŁAŻEJCZYK  - Z-ca Burmistrza : 

1) przekazując, że zwracali się do niego przewodniczący zarządów osiedli w sprawie 

piasku do posypywania chodników – poinformował, że po pierwszym listopada  

piasek będzie rozwożony, przy czym zwrócił się do mieszkańców miasta, aby ci z 

nich, którzy mają taką możliwość brali ten piasek do swoich piwnic, po to by nie 

zamarzł, 

2) poinformował, że Miasto otrzymało od Agencji Nieruchomości Rolnej w 

Olsztynie ; dwa obiekty przy ul. Północnej, tj. były biurowiec Zakładu Rolnego w 

Kolgartowie i kotłownię oraz dwie drogi przy ogródkach działkowych i dwie 

działki, 

3) przekazał, że: 

- w dniu 4 listopada nastąpi odbiór wodociągu doprowadzającego wodę do osiedla  

„Kolgartowo”.  

- jutro będzie odbiór ulicy Lipowej, 

- ze środków Zarządu Dróg Wojewódzkich budowany jest chodnik przy ulicy 

Lidzbarskiej. 

 
 

Pani Teresa NOWAKOWSKA – Z-ca Burmistrza : 

 

1) zaprosiła uczestników sesji na obchody Święta Odzyskania Niepodległości, 

przekazując przy tym m.in., że w tym roku okolicznościowe wystąpienie przygotuje i 

przedstawi radny pan Henryk Jabłoński. Nadto zwróciła się do przedstawicieli firm i 

właścicieli budynków o wywieszenie w tym dniu flag narodowych,  

2) przekazała, że w połowie listopada będzie organizowany komitet obchodów 660 –

lecia Miasta, w skład którego winno wejść również 2, 3 radnych, 
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3) poinformowała o spotkaniu przedstawicieli instytucji i organizacji, które 

zaangażowały się  i odpowiadają za sprawę ludzi bezdomnych. Przekazując m.in. ,że 

dla  bezdomnych z Działdowa, wyznaczone są dwa ośrodki , tj. w Marwałdzie i  koło 

Glinojecka.   Przy czym jak przekazała – miejsce w nich będzie jedynie dla ludzi 

trzeźwych, a nietrzeźwymi musi zająć się miejscowa policja. Jeżeli natomiast chodzi o 

bezdomnych spoza Działdowa , którzy znajdą się na terenie Miasta, to wstępnie 

planuje się przygotowanie dla nich miejsca w budynku przy ul. Księżodworskiej 23.  

W tym celu  miasto wspólnie ze starostwem starać się będzie o zatrudnienie osoby, w 

ramach prac interwencyjnych , która jest  tam niezbędna z uwagi na to, że w łazience  

znajduje się piec gazowy. Dlatego też bezdomni,  a szczególnie nietrzeźwi nie   

powinni pozostawić sami w tym budynku.  Ponadto przekazała , że działdowski hufiec 

ZHP zadeklarował przygotowanie pomieszczenia dla bezdomnych w swojej siedzibie 

– dodając –  że 15 listopada odbędzie się spotkanie, na którym którego harcerze  

poinformują jak są do tego przygotowani.  

Przygotowaniem wyżywienia dla bezdomnych – kontynuowała pani Nowakowska – 

zajmą się CARITAS i TPD- gdybyście więc państwo zauważyli jakąś bezdomną 

osobę, to proszę dzwonić pod nr 697-21-78. 

 

Radny pan Henryk JABŁOŃSKI – jako Przewodniczący Komisji Oświaty w imieniu całej 

Rady podziękował władzom Miasta za odrestaurowanie pomnika z okresu I Wojny 

Światowej, znajdującego się przy ul. Męczenników – pytając - czy  planuje się  uroczyste 

otwarcie tego pomnika? 

 
a 

 
Pan Marek BŁAŻEJCZYK – Z-ca Burmistrza odpowiedział, że o pomniku tym zostaną 

powiadomione ambasady rosyjska i niemiecka dodając, że już interesuje się nim  wojewódzki 

konserwator zabytków i telewizja rosyjska . 

 
Radny pan Marek DWÓRZNIK – Przewodniczący Klubu Radnych Prawicy   

poinformował, że pan radny Krzysztof Tabaczka od września zrezygnował z członkostwa w 

tym Klubie.    
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Pan Wojciech MÓL – Kierownik Centrum Pomocy Rodzinie zwrócił się do radnych i 

przewodniczących zarządów osiedli o przekazanie informacji mieszkańcom miasta, że do 

końca listopada, osoby posiadające orzeczenia o stopniu niepełnosprawności w zakresie ruchu 

-  mają możliwość ubiegania się o środki na likwidację barier, w wysokości 80% kosztów 

planowanego w tym celu remontu.  

 

  

        Wobec wyczerpania porządku dziennego Przewodnicząca zamknęła XII sesję Rady 

Miasta Działdowo.                                                                          

 

 

Protokółowała                                                                          Przewodnicząca Rady                                                                                                 

G.Nadratowska                                                                      Ter esa BARTKOWSKA 

 

 

 

 


